



Shared journeys. Shared value.

رحلات مشتركة، قيمة مشتركة

Role training & operating workflows

تدريب الأدوار وسير العمل التشغيلي

Useful truck space can go unfilled

قد تبقى سعة مفيدة دون حمولة

The first company funds a journey.

A second company needs suitable part-load space.

The return trip may also be empty.

تمول الشركة الأولى رحلة النقل.

تحتاج شركة ثانية مساحة مناسبة لحمولة جزئية.

وقد تكون رحلة العودة فارغة أيضاً.

Muscat → Sohar → Saudi Arabia

مسقط ← صحار ← السعودية

Publish spare space and planned stops.

Find compatible Sohar cargo.

Agree the bid, obtain consent and reserve capacity before departure.

انشر السعة المتبقية والمحطات المخططة.

اعثر على حمولة متوافقة من صحار.

اتفق على العرض واحصل على الموافقات ثم احجز السعة قبل المغادرة.

Each role owns a different handoff

لكل دور مسؤولية مختلفة

Customer: cargo, bids and receipt.
Carrier: fleet, route and price.
Driver: assigned trip and evidence.
Operations: review and settlement.
Founder: adoption and controls.

العميل: الحمولة والعروض والاستلام.
الناقل: الأسطول والمسار والسعر.
السائق: الرحلة المعينة والإثبات.
العمليات: المراجعة وإقفال الحساب.
المؤسس: التبني والضوابط.

Working workflows and launch dependencies

الوظائف الحالية ومتطلبات الإطلاق

Available: shared bidding, consent, credit calculations, delivery evidence, role training and foreground GPS.

Installable web app for mobile use.

متاح: العروض المشتركة والموافقة وحساب الرصيد وإثبات التسليم وتدريب الأدوار وGPS أثناء فتح التطبيق.

تطبيق ويب قابل للتثبيت على الهاتف.

See the final slide for launch work.

راجع الشريحة الأخيرة لمتطلبات الإطلاق.

Register your company

سجل شركتك

Sign up as Customer, complete your profile and accept the policies. Your account sees its own bookings and consignments.

أنشئ حساب عميل وأكمل الملف ووافق على السياسات. يعرض حسابك حجوزاتك وشحناتك فقط.

Shared truck space / Shared savings

المساحة المشتركة / التوفير المشترك

Publish the cargo

انشر بيانات الحمولة

Open Shared truck space. Enter origin, destination, pickup window, weight, volume, deck length, dimensions and handling needs. List hazardous or exclusive-use requirements accurately.

افتح المساحة المشتركة. أدخل المنشأ والوجهة ونافذة التحميل والوزن والحجم والطول والأبعاد واحتياجات المناولة. حدد المواد الخطرة أو الاستخدام الحصري بدقة.

Shared truck space / Shared savings

المساحة المشتركة / التوفير المشترك

Compare and accept one bid

قارن واقبل عرضاً واحداً

Request compatible space. Compare carrier bids, included extra costs, detours, waiting and expiry. Acceptance reserves the capacity; an expired or changed bid must be reviewed again.

اطلب السعة المتوافقة وقارن عروض الناقلين والتكاليف والمسافة والانتظار والصلاحية. يحجز القبول السعة، ويجب مراجعة العرض المتغير أو المنتهي مجدداً.

Shared truck space / Shared savings

المساحة المشتركة / التوفير المشترك

Approve sharing as the first payer

وافق بصفتك الدافع الأول

If you fund the original journey, review the carrier's agreement in Shared savings & delivery. Check cargo limits and your surplus percentage, then explicitly consent. Credit is capped at your original fare.

إذا كنت تدفع أجرة الرحلة الأصلية، فراجع اتفاقية الناقل في التوفير المشترك والتسليم. تحقق من أنواع البضائع ونسبة حصتك ثم وافق صراحة. لا يتجاوز الرصيد أجرتك الأصلية.

Shared truck space / Shared savings

المساحة المشتركة / التوفير المشترك

Follow your consignment

تابع شحنتك

Shipment visibility shows planned stops, delivery milestones and permitted vehicle location. A stale position is labelled; another company's cargo details remain private.

تعرض متابعة الشحنات المحطات المخططة ومراحل التسليم والموقع المسموح. يُوضح قدم الموقع وتظل بيانات شحنات الشركات الأخرى خاصة.

Shared truck space / Shared savings

المساحة المشتركة / التوفير المشترك

Confirm receipt or report an issue

أكد الاستلام أو أبلغ عن مشكلة

Review the driver's evidence before confirming receipt. For damage, delay or missing goods, open a dispute. Before departure, an unpaid confirmed load can be cancelled and its capacity released.

راجع إثبات السائق قبل تأكيد الاستلام. افتح نزاعاً عند التلف أو التأخير أو النقص. يمكن إلغاء الحمولة المؤكدة غير المدفوعة قبل المغادرة وتحرير سعتها.

Shared truck space / Shared savings

المساحة المشتركة / التوفير المشترك

Read your savings statement

راجع كشف التوفير

Projected credit changes with accepted loads. Finance finalizes after deliveries, receipts, external payment records and disputes are complete. Download the statement; a recorded credit is not a bank transfer.

يتغير الرصيد المتوقع بحسب الحمولات المقبولة. تقفل المالية الحساب بعد التسليم والاستلام وسجلات الدفع ومعالجة النزاعات. نزل الكشف؛ فالرصيد المسجل ليس تحويلًا بنكيًا.

Shared truck space / Shared savings

المساحة المشتركة / التوفير المشترك

Verify your operating relationship

تحقق من علاقة التشغيل

Register as Vendor. Submit company and vehicle records. Operations links an approved driver and vehicle to the organization before the vehicle can be dispatched.

سجل كمورد وقدم بيانات الشركة والمركبة.
تربط العمليات السائق والمركبة المعتمدين
بالمنشأة قبل الإرسال.

Going & return loads

حمولات الذهاب والعودة

Publish both directions

انشر اتجاهي الرحلة

In Going & return loads, choose an approved driver–vehicle relationship. Declare primary cargo, spare weight, cubic volume and deck space separately for going and return journeys.

في حمولات الذهاب والعودة اختر علاقة سائق ومركبة معتمدة. أدخل الحمولة الأساسية والوزن والحجم والمساحة المتبقية لكل اتجاه بشكل مستقل.

Going & return loads

حمولات الذهاب والعودة

Add intermediate loading stops

أضف محطات التحميل الوسيطة

For Muscat to Saudi Arabia via Sohar, add Sohar with its planned arrival time. Ordered stops let the route assistant discover suitable cargo along the journey.

لرحلة مسقط إلى السعودية عبر صحار، أضف صحار وموعد الوصول المخطط. تساعد المحطات المرتبة مساعد المسار على اكتشاف الحمولات المناسبة.

Going & return loads

حمولات الذهاب والعودة

Agree how the surplus is shared

اتفق على توزيع العائد

Before bids, identify the original customer's registered email, or declare your company self-funds the leg. Set the company and platform percentages, waiting limit, detour limit and permitted cargo.

قبل العروض حدد بريد العميل الأساسي المسجل أو أعلن أن شركتك تمول الاتجاه. حدد حصص الشركة والمنصة وحدود الانتظار والمسافة وأنواع البضائع.

Going & return loads

حمولات الذهاب والعودة

Send a transparent bid

Use the route assistant to send an opening bid or quote a customer's request. Disclose the total price, extra handling costs, timing and exclusions. Both parties approve before dispatch.

Going & return loads

أرسل عرضاً واضحاً

استخدم مساعد المسار لإرسال عرض افتتاحي أو قدم عرضاً لطلب العميل. اذكر السعر الكلي والتكاليف والمواعيد والاستثناءات. يوافق الطرفان قبل الإرسال.

حمولات الذهاب والعودة

Manage exceptions

Monitor the assigned driver, documents and load progress. Report breakdowns or changes to operations. Do not substitute an unrelated driver or vehicle or treat a bid as a confirmed booking.

Going & return loads

أدر الحالات الاستثنائية

تابع السائق المعين والمستندات وتقدم الحمولات. أبلغ العمليات بالأعطال والتغييرات. لا تستبدل السائق أو المركبة بأخرى غير مرتبطة، ولا تعتبر العرض جزءاً مؤكداً.

حمولات الذهاب والعودة

Review earnings and statements

راجع الإيرادات والكشوف

See accepted bid revenue, disclosed costs, the primary company credit and your remaining surplus. Return legs have separate agreements and accounting statements.

راجع إيراد العروض المقبولة والتكاليف
ورصيد الشركة الأولى والعائد المتبقي لك.
لاتجاه العودة اتفاقية وكشف حساب
مستقلان.

Going & return loads

حمولات الذهاب والعودة

Complete driver onboarding

أكمل تسجيل السائق

Register as Driver and submit the requested identity and affiliation evidence. Operations must approve your company and vehicle relationship; demo access does not grant live permissions.

سجل كسائق وقدم إثباتات الهوية والانتماء المطلوبة. يجب أن تعتمد العمليات علاقة الشركة والمركبة؛ التجربة لا تمنح صلاحيات حقيقية.

Two-leg manifest / Shipment visibility

قائمة الاتجاهين / متابعة الشحنات

Review the assigned manifest

راجع قائمة الحمولة المعينة

Open Two-leg manifest. Check company, plate, driver, directions, cargo weights and handling instructions. Confirm the physical load is suitable before departing.

افتح قائمة اتجاهي الرحلة وتحقق من الشركة واللوحة والسائق والاتجاه والوزن وتعليمات المناولة. تأكد من ملائمة الحمولة فعلياً قبل المغادرة.

Two-leg manifest / Shipment visibility

قائمة الاتجاهين / متابعة الشحنات

Start the correct direction

ابدأ الاتجاه الصحيح

Start going leg when authorized and ready. New bookings close for that direction. Complete it before starting return; the return capacity stays independent.

ابدأ اتجاه الذهاب عندما تكون مخولاً وجاهزاً.
يغلق الحجز لهذا الاتجاه. أكمله قبل بدء
العودة، وتظل سعة العودة مستقلة.

Two-leg manifest / Shipment visibility

قائمة الاتجاهين / متابعة الشحنات

Share GPS intentionally

Open Shipment visibility and tap Allow & share GPS. Grant browser location permission and keep the app open. Stop sharing when appropriate; background tracking is not provided.

Two-leg manifest / Shipment visibility

شارك GPS بإرادتك

افتح متابعة الشحنات واضغط السماح ومشاركة GPS. امنح إذن الموقع وأبق التطبيق مفتوحاً. أوقف المشاركة عند الحاجة؛ لا يتوفر تتبع الخلفية.

قائمة الاتجاهين / متابعة الشحنات

Record evidence for every load

سجل إثبات كل حمولة

In Shared savings & delivery, record the receiver's name and upload a PDF, JPG or PNG up to 10 MB for each consignment. Customers confirm receipt independently.

في التوفير المشترك والتسليم سجل اسم المستلم وارفع PDF أو JPG أو PNG حتى 10 م.ب لكل شحنة. يؤكد العميل الاستلام بشكل مستقل.

Two-leg manifest / Shipment visibility

قائمة الاتجاهين / متابعة الشحنات

Handle a problem before closing

عالج المشكلة قبل الإغلاق

Record damage, delay or refusal as a dispute. Never mark undelivered cargo as delivered. Every consignment needs evidence before the journey direction can be completed.

سجل التلف أو التأخير أو الرفض كنزاع. لا تسجل حمولة غير مسلمة على أنها مسلمة. تحتاج كل شحنة إثباتاً قبل إكمال اتجاه الرحلة.

Two-leg manifest / Shipment visibility

قائمة الاتجاهين / متابعة الشحنات

Control account access

Review the Network queue, requested role, company and employment evidence. Approve the correct operational role or suspend access. Administrator grants remain outside self-service signup.

تحكم في صلاحيات الحسابات

راجع شبكة الحسابات والدور المطلوب والشركة وإثباتات العمل. اعتمد الدور الصحيح أو علق الوصول. لا يمنح التسجيل الذاتي صلاحية المدير.

Network / Shared savings

الشبكة / التوفير المشترك

Review fleet and dispatch

Verify submitted vehicle records and the current company–driver–vehicle relationship. Check availability before dispatch. Expired records block eligible assignments.

Network / Shared savings

راجع الأسطول والإرسال

تحقق من مستندات المركبة وعلاقة الشركة والسائق والمركبة الحالية. راجع التوفر قبل الإرسال. تعيق السجلات المنتهية صلاحية التعيين.

الشبكة / التوفير المشترك

Approve the corridor

اعتمد المسار

Review the primary and spare capacity declarations, cargo separation and route. Record cross-border, hazardous and temperature readiness only when the supporting evidence justifies them.

راجع الحمولة الأساسية والسعة المتبقية وفصل البضائع والمسار. لا تعتمد جاهزية الحدود أو المواد الخطرة أو الحرارة إلا بأدلة مؤيدة.

Network / Shared savings

الشبكة / التوفير المشترك

Monitor active journeys

راقب الرحلات النشطة

Use Shipment visibility and the shared-load records. Look for stale GPS, missing proof, pending receipt, non-payment and open issues. The map does not replace operational verification.

استخدم متابعة الشحنات وسجلات الحمولات. راقب قدم GPS ونقص الإثبات والاستلام والدفع والمشكلات المفتوحة. لا تغني الخريطة عن التحقق التشغيلي.

Network / Shared savings

الشبكة / التوفير المشترك

Record received payments

سجل المدفوعات المستلمة

Verify the payment outside the app and enter its bank or provider reference. This records evidence; it does not charge a card or send a payout. Never mark an expected payment as received.

تحقق من الدفع خارج التطبيق وسجل مرجع البنك أو المزود. يسجل الإجراء الإثبات ولا يخصم بطاقة أو يحول دفعة. لا تسجل الدفع المتوقع على أنه مستلم.

Resolve and finalize

Resolve open disputes with a note. Finalize only after the leg is complete and all receipts and payment records are present. The final statement preserves its calculation and cannot be silently edited.

عالج النزاعات وأقفل الحساب

عالج النزاعات بملاحظة. أقفل الحساب بعد اكتمال الاتجاه وجميع سجلات الاستلام والدفع. يحتفظ الكشف النهائي بحسابه ولا يمكن تعديله سراً.

Keep the launch claims accurate

حافظ على دقة ادعاءات الإطلاق

Government verification is a review workflow, not a live authority integration. Route suggestions use explicit matching rules. Payment automation and native app-store distribution need further integrations and approvals.

التحقق الحكومي سير مراجعة وليس ربطاً حياً بالجهات. تستخدم اقتراحات المسار قواعد مطابقة واضحة. تحتاج المدفوعات الآلية وتوزيع المتاجر إلى تكاملات وموافقات إضافية.

Network / Shared savings

الشبكة / التوفير المشترك

Explain the problem

اشرح المشكلة

An original company pays for a journey while usable truck space goes unfilled. Smaller shippers need suitable space, and the return leg may also be empty.

تدفع الشركة الأولى أجرة رحلة بينما تبقى سعة قابلة للاستخدام فارغة. تحتاج الشركات الصغيرة مساحة مناسبة، وقد يكون اتجاه العودة فارغاً أيضاً.

Demonstrate the difference

اعرض الفرق عملياً

Show a carrier publishing spare capacity, the original company's consent, a second company's bid acceptance and the visible credit calculation. Present the combined workflow as the proposition, without claiming proven exclusivity.

اعرض نشر السعة وموافقة الشركة الأولى وقبول الشركة الثانية والحساب الظاهر للرصيد. قدم سير العمل المتكامل كعرض قيمة دون ادعاء تفرد مثبت.

Use an honest worked example

استخدم مثالاً واضحاً

Example only: OMR 143 shared-load revenue less OMR 15 costs gives OMR 128 surplus. At 60% company, 10% platform and 30% carrier, the shares are 76.800, 12.800 and 38.400 OMR.

مثال فقط: 143 ر.ع إيراداً ناقص 15 ر.ع تكاليف يساوي 128 ر.ع عائداً. عند 60% للشركة و 10% للمنصة و 30% للناقل تكون الحصص 76.800 و 12.800 و 38.400 ر.ع.

Lead a measured pilot

Start with a small group of verified carriers and companies on one corridor. Measure net company savings, carrier surplus after costs, empty kilometres, on-time delivery and repeat bookings.

Training centre / Role demos

قد تجربة قابلة للقياس

ابدأ بمجموعة صغيرة من الناقلين والشركات المتحقق منها على مسار واحد. قس صافي توفير الشركات وعائد الناقل بعد التكاليف والكيلومترات الفارغة والالتزام بالمواعيد وتكرار الحجز.

مركز التدريب / تجارب الأدوات

Make ownership clear

CEO Sohail Hameed leads product direction, partnerships and adoption. CFO Khizar Hussain leads commercial terms, reconciliation and financial controls. Operational and legal approvals must be assigned to competent reviewers.

Training centre / Role demos

وضح المسؤوليات

يقود الرئيس التنفيذي سهيل حميد المنتج والشراكات والتبني. يقود المدير المالي خضر حسين الشروط التجارية والتسويات والضوابط المالية. تُسند المراجعات التشغيلية والقانونية إلى مختصين.

مركز التدريب / تجارب الأدوار

Separate readiness from ambition

افصل الجاهزية عن الطموح

Web, Android and iPhone use the installable web app. Signed native apps, background GPS, card collection, payouts, WhatsApp and government-system connections are separate launch workstreams.

يستخدم الويب وأندرويد وآيفون تطبيق الويب القابل للتثبيت. التطبيقات الأصلية الموقعة وGPS الخلفية وتحصيل البطاقات والتحويلات وواتساب والربط الحكومي مسارات إطلاق منفصلة.

Training centre / Role demos

مركز التدريب / تجارب الأدوار

Extra revenue → transparent shares

إيراد إضافي وحصص واضحة

$$143 - 15 = 128 \text{ OMR}$$

Revenue – disclosed extra costs = surplus

الإيراد - التكاليف الإضافية المعلنة = العائد

Example only · Not a market quote or guaranteed saving

The first company shares the benefit

الشركة الأولى تشارك في الفائدة

الشركة الأولى / Primary company	60%	76.800 OMR
المنصة / Platform	10%	12.800 OMR
الناقل / Carrier	30%	38.400 OMR

$$780.000 - 76.800 = 703.200 \text{ OMR}$$

Install on Android or iPhone

التثبيت على أندرويد أو آيفون

Android: open in Chrome and use
Install app / Add to Home screen.

iPhone: Safari → Share → Add to
Home Screen.

Keep internet available for operations.

أندرويد: افتح كروم واختر تثبيت التطبيق أو
الإضافة للشاشة الرئيسية.

آيفون: سفاري ثم مشاركة ثم إضافة للشاشة
الرئيسية.

يلزم الاتصال بالإنترنت للعمل.

Choose the right recovery step

اختر الإجراء الصحيح للمشكلة

Expired bid: request a fresh price.
No capacity: select another offer.
Stale GPS: check permission and network.
Missing proof: obtain real evidence.
Open dispute: resolve before finalizing.

عرض منته: اطلب سعراً جديداً.
سعة منتهية: اختر عرضاً آخر.
GPS قديم: تحقق من الإذن والاتصال.
إثبات ناقص: احصل على دليل فعلي.
نزاع مفتوح: عالجه قبل الإقفال.

Show the full journey in a demo

اعرض الرحلة كاملة في التجربة

1. Publish route, spare capacity and consent.
2. Compare and accept a shared-load bid.
3. Follow delivery, receipt and the savings statement.

1. انشر المسار والسعة واحصل على الموافقة.
2. قارن واقبل عرض الحمولة المشتركة.
3. تابع التسليم والاستلام وكشف التوفير.

Website → </training>

افتح مركز التدريب من الموقع

Prove the pilot, then connect the services

أثبت التجربة ثم صل الخدمات

Next dependencies:

- Payment collection and payouts
- Native store apps and background GPS
- Government and messaging providers
- AI service and operational oversight

المتطلبات التالية:

- تحصيل المدفوعات والتحويلات
- تطبيقات المتاجر وGPS الخلفية
- الجهات الحكومية ومزودو الرسائل
- خدمة الذكاء والرقابة التشغيلية

moveqeel.nationalprogress29.chatgpt.site

مركز التدريب متاح بالإنجليزية والعربية